
CONSILIUL LOCAL CETARIU 

JUDETUL  BIHOR 

PROCESUL VERBAL 

INCHEIAT AZI  12.01.2017 

 

 

  Sunt prezenţi 8 consilieri locali Primarul, Viceprimarul şi Secretarul comunei Cetariu  

  Se alege preşedintele de şedinţă d-l consilier  Meszaros Zoltan care ,  citeste ordinea de zi după  cum 

urmează 

1. Proiect de hotărăre privind aprobarea impozitelor şi taxelor locale pentru anul fiscal 2017  

2. Proiect de hotărăre privind aprobarea PUZ pentru introducere teren în intravilan pentru construire 

locuinţă unifamilială  

3. Proiect de hotărăre privind aprobarea reţelei Unităţilor de învăţămănt care va funcţiona în anul şcolar 

2017-2018 în Comuna Cetariu   

4. Proiect de hotărăre privind aprobarea închirierii prin licitaţie publică a pajiştilor din proprietatea 

privata a comunei CETARIU 

5. Proiect de hotărăre privind aprobarea raportului de activitate a Consilierilor locali  
6. Diverse 

a. Acordarea burselor de performanță 

b. Solicitarea de închiriere sau concesiune a 25,00 ha pășune a d-lui Simon Francisc  

c. Solicitarea de închiriere sau concesiune a unui teren a d-lui Czirjak Zsolt 

d. Decizia nr.52/2016 
 

  Care este aprobat in unanimitate. 

 

HOTĂRĂRI 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  
Doamnelor şi domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, vă rog să-mi permiteţi să vă anunţ că pentru astăzi   12.01. 2017 

a fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Cetariu. Vă informez că din totalul de 11 de 

consilieri locali aleşi în funcţie, sunt prezenţi astăzi 8, lipsesc motivat d-nii consilieri Nagy Sandor , Albirt Bela și 

d-na consilier Gombos Brigitta . În condiţiile acestea şedinţa noastră este legal constituită se pot adopta hotărâri cu 

majoritate calificată de  6 voturi.  Dau cuvântul preşedintelui de şedinţă ales , d-lui MESZAROS ZOLTAN , poftiţi 

vă rog. 

 Se citeşte Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de  15.12.2016 . Cine este pentru?  Unanimitate 

Împotrivă? Abţineri?  

d-na Sanyo Elisabeta reprezentanta SC COMPANIA REOSAL SA                

Prezintă prevederile Legii nr.384/2013 cu aplicare de la data de 1.01.2017 care impune taxa de mediu în cuantum 

de  80 lei/tona de deșeu depozitată la groapa de gunoi,precum și  OUG nr.196/2005 care are ca scop diminuarea cu 

15% /an a cantității de deșeuri depozitate.În consecinţă va trebui majorată taxa de salubritate . În cursul anului 

2016 s-au colectat 317 tone de deşeuri din UATC Cetariu.       

 317 tone :12 luni=26,5 tonă/lună x 80 lei=2120 lei în plus.       

 2120 lei : 734 contracte din UATC Cetariu = 3 lei fără TVA/contract. 

d-l Homonai Alexandru – consilier local        

 Ce se va întâmpla dacă nu majorăm taxa de salubritate? 

d-na Sanyo Elisabeta reprezentanta SC COMPANIA REOSAL SA        

 Atunci nu vom putea deservi Comuna. Fiecare Unitate Administrativ Teritorială Comunală trebuie să-şi 
plătească propria factură. 



d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local          
 Va veni un alt operator. 

d-na Sanyo Elisabeta reprezentanta SC COMPANIA REOSAL SA            

RER -ul vine pentru 9 lei/persoană , iar noi cu taxa majorată venim cu 16 lei/gospodărie în satul Cetariu şi 14 lei în 

Tăutelec , Şişterea şi Şuşturogiu. Ce aţi rezolvat? În 2006 de aceea a fost înfiinţată SC Compania Reosal SA să 

deservim comunele fondatoare cu cele mai mici costuri.De aceea s-a făcut proiect European. Repet acești 80 de lei 

nu sunt taxele firmei SC COMPANIA REOSAL SA  ci este o taxă impusă prin legile menţionate anterior pe care 
va trebui să achitaţi chiar dacă schimbaţi operatorul. 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local        

 Personalul aruncă pubelele . Mașina nu intră în fiecare stradă şi dacă eu uit să pun gunoiul într-o 

săptămână sau pun mai târziu , nu colectează tot gunoiul săptămâna viitoare. Nu colectează gunoiul pus în alt 

sac. 

 

d-na Sanyo Elisabeta reprezentanta SC COMPANIA REOSAL SA       

 Pentru salariul minim pe economie nu putem avea aşteptări foarte mari de la personal. Programul de 

lucru este de la ora 7,00 la ora 21,00. Nu putem planifica ora la care ajunge maşina.Pe de altă parte vă 

comunic nr.de telefon la şoferul maşinii şi sunaţi-îl .Dacă mai e în localitate se va întoarce. Vă rog însă să 

ţineţi cont de faptul că totul costă. Referitor la saci vă trimit cu şoferii. Trebuie să ştiţi că am încercat să 

obţinem fonduri pentru schimbarea pubelelor , dar nu există posibilitate pentru aşa ceva. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Ce doriţi? Dacă nu vom avea operator , oamenii vor aduce gunoiul pe câmp. Dacă asta-i Legea ce vă mai 

gândiţi? 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local   

Cine este pentru majorarea taxei de salubritate?   

Pentru 6 Dull Melinda    Împotrivă? 1 Biro Ferenc Sandor   Abţineri? 1 Homonai Alexandru 

    Drugaş Marius 

   Nagy Istvan Robert 

   Meszaros Zoltan 

   Simko Lajos 

   Szabo Kinga 

d-l Meszaros Zoltan – consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu impozitele şi taxele locale pentru anul fiscal 2017. Cine este pentru?  8 . Împotrivă? 0 

Abţineri? 0 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local                

Dacă sunteți de acord cu aprobarea PUZ pentru introducere teren în intravilan pentru construire locuinţă 

unifamilială pentru d-l Kalmar . Cine este pentru?  8 . Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 
d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu  aprobarea reţelei Unităţilor de învăţămănt care va funcţiona în anul şcolar 2017-2018 

în Comuna Cetariu  . Cine este pentru?  8 . Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

D-na Directoară de la şcoală nu putea să închidă şcoala. A început să spună la părinţă că şcoala va fi închisă 

astfel părinţii au fost nevoiţi să-şi ducă copii la Oradea sau la alte şcoli. 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu aprobarea închirierii prin licitaţie publică a pajiştilor din proprietatea privata a 

comunei CETARIU.  
 

 



d-l Homonai Alexandru – consilier local 

Propun să ridicăm pragul de licitaţie la 400 lei/ha. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

A fost aici un specialist de la direcţia Agricolă care ne-a spus că chiriaşii vor trebui să ne plătescă 600 lei/ha. 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
În cursul anului respectiv preţul pe tonă de masă verde era 650 lei/ha , dar conform Hotărârii Consiliului Judeţean 

nr.261/22.11.2016 preţul pe tonă de masă verde în anul 2017 va fi de 40 lei/tonă. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Cum ajutăm pe tinerii noştri? E clar că d-l Simon va supralicita orice prag fixăm. De ce nu facem noi nimic? Se 

dau subvenţii de 1200 Euro/cap de animal. D- l Primar aveţi şi suprafaţa de la composesorat . 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Nu găsim oameni care să lucreze nici pentru salar. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Dacă o să avem animale vin eu să lucrez cu ele. O să fiu eu ciurdar. Va fi mai uşor să lucrez cu animalele decât cu 

oamenii. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Nu e ruşine să lucrezi cu animale . Dacă aş şti să sap aş veni şi eu. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Dacă veniţi ca ciurdar eu cumpăr aminale chiar şi din banii mei. 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu aprobarea  închirierii prin licitaţie publică a pajiştilor din proprietatea privata a 

comunei CETARIU. Cine este pentru? 8 Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 

Vă rog să prezentaţi rapoartele de activitate pentru anul 2016. 

Nici unul dintre consilierii locali prezenţi nu a prezentat raportul de activitate instituită de Legea 215/2001 

privind administraţia public locală . 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
Toţi aţi primit materialele suplimentare privind Scrisoarea de garanţie bancară şi auditul. Cunoaştem Proiectul 

finanţat din fonduri UE privind crearea unui centru turistic .Datorită faptului că durata de execuţie a proiectului  

s-a majorat trebuie să prelungim Scrisoarea de garanţie bancară. 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu aprobarea prelungirii Scrisorii de garanţie bancară. Cine este pentru? 8 Împotrivă? 0 

Abţineri? 0 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
Potrivit adresei CJ Bihor în măsura posibilităţilor noastre putem acorda  premii elevilor care au performanţe. 

Eventual 100 lei /elev /clasă .  

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu acordarea unui premiu elevilor care au performanţe în cuantum de 100 lei /elev /clasă .  

 Cine este pentru? 8 Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 

Cunoaşteţi foarte bine că atât legislaţia în vigoare cât şi raportul Curţii de conturi ne obligă să avem 

rapoarte de audit. S-a găsit o soluţie la nivelul Asociaţiei Comunelor că se Aprobă contribuţia 



Comunei  cu suma de 500 lei/lunar reprezentând contribuţia pentru funcţionarea compartimentului de 

audit intern înfiinţat în cadrul Filialei Judeţene BIHOR a Asociaţiei Comunelor din România, în 

contul RO15BTRLRONCRT0255008701,   deschis   la   Banca  Transilvania Beiuş, CIF 33935732, 

titular cont A.Co.R.filiala Bihor.  

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu aprobarea contribuţiei de 500 lei/lunar  reprezentând contribuţia pentru funcţionarea 

compartimentului de audit intern înfiinţat în cadrul Filialei Judeţene BIHOR a Asociaţiei Comunelor din 

România.  

 Pentru 0     Împotrivă? 2 Biro Ferenc Sandor   Abţineri? 6 Homonai Alexandru 

                              Dull Melinda                                        Drugaş Marius 

                     Nagy Istvan Robert 

                    Meszaros Zoltan 

                    Simko Lajos 

                                                                                                                           Szabo Kinga 

d-l Simko Lajos – consilier local   

Poate găsim o soluţie mai ieftină. 

    

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
D-l consilier , dacă la nivel de ţară asta e soluţia ce credeţi noi ce vom putea face mai mult sau mai bine? 

 

d-l Simko Lajos – consilier local   

Putem angaja pe cineva. 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
Cred că salariul unui auditor porneşte de la 4.000 lei + viramente. Nu că am avea post disponibil. Dacă modificăm 

organigrama postul cui va fi desfiinţat? De regulă totdeauna trebuie să respectăm mai multe legi,toate în vigoare, 

din care unul ne obligă altul ne limitează. Eu notez obţiunea DVS şi prezint celor de la Curtea de conturi când vom 

fi traşi la răspundere că de ce nu aplicăm legea şi de ce nu respectăm cele impuse prin raportul Curţii. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Numai să scrieţi ce se stabileşte. Citind raportul Curţii am observant că aţi scis că am votat proiectul de hotărâre 

privind reactualizarea valorii bunurilor aflate în domeniu public sau privat al comunei Cetariu.Când am votat noi 

aşa ceva? 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
D-l consilier perioada de audit din partea Curţii de Conturi s-a efectuat în perioada 6.10 - 9.11.2016. Şedinţa de 

consiliul local a fost la data de 7.11.2016. Notele de relaţii am dat înainte de 7.11.2016 şi nici prin cap nu mi-a 

trecut că nu însușiţi un raport de evaluare privind estimarea valorii juste a imobilizărilor corporale aflate în  

domeniul public şi privat al comunei Cetariu care a fost întocmit conform prevederilor legale (OG nr.81/2003 etc) 

de către  un expert. Credeţi  că va fi întocmit un alt raport de expertiză ? Cine va plăti? Contestaţi raportul? 

Contestaţi persoana expertului? Cred că acelaşi expert a întocmit reevaluarea bunurilor din domeniul public şi 

privat al comunelor  în tot judeţul Bihor.  

Oricum, Curtea de Conturi ne-a recomandat   

--actualizarea domeniului public al UATC Cetariu atestat prin hotărâre a guvernului și  

--efectuarea lucrărilor de cadastru și publicitate imobiliară asupra bunurilor din domeniul public  

Într-adevăr sunt nişte întrebări legate de cimitirul din Cetariu dar restul de ce nu putea fi aprobat ? 

Am făcut demersuri şi se lucrează la acest capitol. Şcolile au fost înscrise în noul sistem de cadastru şi încet încet 

vom finaliza şi cu restul imobilelor în limita bugetului alocat. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Să ştiţi că eu luni voi merge la Curtea Conturi ca raportul să fie schimbat.Nu trebuie bătută urzica cu p..a mea. 

 

 

 



D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 

Probabil aţi aflat că începând cu 1.02.2017 se modifică salariul minim la 1450 lei şi cuantumul brut al salariilor 

de bază/indemnizaţiile de care beneficiază personalul plătit din fonduri publice din instituţiile şi autorităţile 

publice ale administraţiei publice locale se majorează cu 20% faţă de nivelul acordat pentru luna ianuarie 

2017. Conform al (3) din OUG nr.2/2017 nu intră sub incidenţa prevederilor alin. (1) şi (2) personalul 

prevăzut la alin. (4), personalul care ocupă funcţii de demnitate publică alese din cadrul organelor autorităţilor 

publice locale, respectiv primari, viceprimari. 
 

DIVERSE 

d -l Meszaros Zoltan - preşedinte de şedinţă            

Sunt  alte intervenţii? Dacă nu, declar închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru prezenţă. 

  PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ 

  Meszaros Zoltan          Secretar 

      Jr. Sabău Mercedes  


